

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-07-08-17]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, November 23, 2007 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 23 novembre 2007 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents:

M. Barutciski
P. Bourdin
S. Clamageran
H. El Masry
K. Hall
W. Maas
J. S. Marier
G. Mianda
F. Mougeon
M. Roy
D. Spring
J. Volkhammer

A. Benessaieh
T. Cao-Huu
R. Despatie (Chair/Président)
G. Ewen
A. Kadian
E. Mahant
D. Mazzeo
A. Milne
A. Pinto
A. Sangster
V. Tomaszewski
C. Wong

M. Blumberg
C. Cindric
J. Drexler
S. Feder
L. Lewin
V. Maharaj
K. McRoberts
T. Moore
E. Raventós-Pons
C. Silva
J.-P. Thomas
A. Zamora

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair expressed his sympathy in the great loss sustained by the passing away of Professor Daniel Simeoni.

2. Minutes of the previous meeting

October 26, 2007 – [FC-07-08-11]

The minutes were **approved**.
(Lewin/Pinto)

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président présente ses condoléances pour la grave perte due au décès du professeur Daniel Simeoni.

2. Procès-verbal de la séance précédente

26 octobre 2007 – [FC-07-08-11]

Le procès-verbal est **approuvé**. (Lewin/Pinto)

3. Matters arising from the minutes

As a follow-up of the issue raised at the last meeting pertaining to the membership on the Standing Committees of Council, R. Despatie noted that he would like to strike an ad hoc Committee to examine question. He invited Faculty members who would be interested to join the Committee to send him an email to that effect. A. Pinto, the Chair of the Student Caucus expressed her interest to serve on the Committee and undertook to provide a list of the other interested students as well.

4. Inquiries and Communications

▪ Principal's Remarks

The Principal mentioned the following:

- He was pleased to be attending the meeting after having missed the two first for the year due to other commitments.
- He expressed his sympathy for the passing away of Professor Daniel Simeoni. He noted that this has been a terrible loss for Glendon, both as an institution and as a community. He noted that the memorial service to celebrate Daniel's life would be held in March 2008.
- He talked about his tour of the Universities in France which was mainly linked to the School of Public Affairs and mentioned the great interest for student exchange programmes.

The Principal then gave some background information on the Office of Advancement, and introduced Marie-Thérèse Chaput, its Director.

M.-T. Chaput gave a power point presentation on Glendon Fundraising Campaign at Glendon and explained how the bases were established for Glendon's own independent campaign.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Pour faire suite à la question soulevée à la dernière réunion du Conseil concernant les membres des comités permanents du Conseil, R. Despatie note qu'il aimerait créer un comité ad hoc pour examiner la question. Il invite les membres de la faculté qui seraient intéressés à se joindre à ce comité à lui envoyer un courriel. A. Pinto, la présidente du caucus étudiant exprime son intérêt à participer à ce comité et promet de fournir une liste des autres étudiants intéressés.

4. Communications et questions diverses

▪ Remarques du principal

Le principal mentionne les points suivants:

- Il est heureux d'être présent à cette réunion après avoir manqué les deux premières de l'année en raison d'autres obligations.
- Il présente ses condoléances pour le décès du professeur Daniel Simeoni. Il mentionne que ce décès est une terrible perte pour Glendon, en tant qu'institution et communauté. Il note que le service commémorant la vie de Daniel aura lieu en mars 2008.
- Il parle de sa tournée des universités françaises liée principalement à l'École des affaires publiques et mentionne le grand intérêt exprimé pour les programmes d'échanges étudiants.

Le principal donne ensuite quelques renseignements généraux sur le bureau de l'avancement, et présente Marie-Thérèse Chaput, sa directrice.

M.-T. Chaput fait une présentation en « PowerPoint » sur la campagne de financement de Glendon. Elle explique comment ont été établies les bases de la campagne indépendante propre à Glendon.

She gave an overview on the membership of the Glendon Fundraising Committee as well as the Honorary Committee and emphasized on the strong profile of all of them. She noted that in a very near future, the Chair of the Glendon Faculty and Staff Committee, Alain Baudot would be reaching out to the Glendon Community for its contribution in the Campaign. She encouraged everybody to participate in order to make the Campaign a success.

Elle donne un aperçu des membres du comité du financement de Glendon et du comité honoraire mettant l'accent sur l'importance de leur profil. Elle note que très bientôt le président du comité du corps professoral et du personnel de Glendon, Alain Baudot prendrait contact avec la communauté de Glendon pour leur demander de contribuer à la campagne. Elle encourage chacun à participer afin d'assurer le succès de la campagne.

5. Reports from Standing Committees

(a) Curriculum Committee

S. Clamageran, the Chair of the Curriculum Committee presented the submissions from the following departments:

- Linguistics and Language Studies – FC-07-08-13 – the submission was **approved** as submitted.
- Multidisciplinary Studies – FC-07-08-14 – the submission was **approved** as submitted.
- Political Science – FC-07-08-15 – the submission was **approved** as submitted.
- School of Women's Studies – FC-07-08-16 – the submissions were **approved** as submitted.

The submission from the International Studies Department contained in document FC-07-08-12 was referred back to the Committee as concerns were raised about the existence of a third year seminar course currently being offered, [GL/ILST3500 3.0 (EN)] with the same title as its topic. The other issue was the level at which the course should be taught. Since there was no representative from the Department to address the question, a motion to refer was moved and approved.

5. Rapports des comités permanents

(a) Programmes d'études

S. Clamageran, la présidente du Comité des programmes présente les soumissions des départements suivants :

- Linguistique et sciences du langage – FC-07-08-13 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
- Études pluridisciplinaires – FC-07-08-14 - la soumission est **approuvée** telle que soumise.
- Sciences politiques – FC-07-08-15 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
- Études des femmes – FC-07-08-16 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.

La soumission du département d'Études internationale, contenue dans le document FC-07-08-12 est renvoyée au comité en raison des inquiétudes soulevées par l'existence d'un cours séminaire de troisième année offert actuellement [GL/ILST3500 3.0 (EN)] avec le même titre que son sujet. L'autre point soulevé fut le niveau auquel le cours devrait être offert. Aucun représentant du département n'étant présent pour répondre, on présente et approuve une motion pour référer.

S. Clamageran also informed Council that the Committee intends to engage itself in the review exercise of the courses classified as General Education Courses.

S. Clamageran informe également le Conseil que le comité a l'intention de se lancer dans la révision des cours classés sous la rubrique de l'Éducation générale.

(b) Nominating Committee

R. Despatie reported that Françoise **Mougeon** has volunteered to sit on the Research Grant Committee. She was therefore acclaimed.

R. Despatie also noted that there was still one opening for a Faculty member on the Policy and Planning Committee.

(b) Comité des mises en candidature

R. Despatie informe que Françoise **Mougeon** s'est portée volontaire pour servir au sein du comité de subventions de recherche. Elle est donc élue par acclamation.

R. Despatie note aussi qu'il existe toujours un poste vacant au sein du comité de direction et planification.

6. New Business

There was none.

6. Affaires nouvelles

Il n'y en a aucune.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 3:41 p.m.

7. Ajournement

La séance est levée à 15 h 41.